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CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI SANIOB
Nr. 177 125.01.2017

PROC ES VERBAL

Incheiat azi 25.01.2017 in sedinta ordinara a Consiliului local al comunei Saniob,
stabilita prin dispozitia primarului nr.12l18.01.2017 , sedinta care a avut loc la sediul
administrativ al acestei institutii publice, ora 11.00.

L.a prezenta sedinta au participat urmatorii consiliei: Zalyko Jacint -viceprimar,
Zatyko Stefon-Adalbert, Erdei Joaef, Kiss Istvan-Magtas, Kiss Stefan-Alexandri, Erd"i
Danut-Eugen, Torok fanos, flngur Andrei-Ioan, Toroi Emeric.

A absentat un consilier Buzas loan-Nicolae, neEtotivat. i
Au participat de drept: D-ul Molnar Joaef - primar si d-na Mela Maria-Elena -

secretar
A mai participat din cadrul"aparatului de specialitate al primarului, dJ referent social

Braun Ioan .

Invitati, dl doctor Kabariti Nabil si dna dr. Erdei Daniela.

S-a constatat ca sedinta este statutarl, participand 9 consilieri locali din totalul de
10 consilieri in functie,

ORDINEA DE Ztz

D-l Zatyko Stgfan Adalbert - presedinte de sedinta, la invitatia d-lui primar, a supus
spre dezbaterea Consiliului local al comunei Saniob, Ordinea de zi a sedintei, la care i-a'dat
citire:

il. Aprobarea ordinii de zL
2. Aprobarea procesului verbal aI gedinfei ordinare din data de 19.12.2016 .
3. Proiect de hotarare privind aprobarea contului de incheiere a exercifiului
bugetar aI comunei Saniob pe trimestrul IV, anul2016.
4. Proiect de hotarare privind aderarea comunei Sffniob la Asocia{ia Comunelor
din Rominia.
5. Proiect de hotarare privin.d insuqirea Acordului de cooperare privind
organizarea qi exercitarea activitrfii de audit public intern.
6. Proiect de hotarare privind aprobarea structurii retelei scolare la nivelul UAT
Saniob pentru anul scolar 2017 -2018.
7. Proiect de hotarare privind aprobarea planului de ac{iuni qi lucrlri de interes
local pentru persoanele apte de munca din familiile beneficiare de venit minim
garantat pentru anul 2017.
8. Proiect de hotarare privind aprobarea Planului Anual de Acfiune pentru anul
2017 in domeniul administrarii si organizarii serviciilor sociale Ia nivelul
compartimentului de asistenta sociala din cadrul primariei comunei Saniob.



9. Proiect de hotarare privind majorarea contribu{iei stabilitl in Protocolul de
colaborare intre Comuna Saniob gi Funda{ia Creqtini Diakonia.
10. Proiect de hotarare privind aprobarea amplaslrii sta{iilor de autobus pentru
imbarcarea/debarcarea persoanelor prin curse publice regulate si curse special
regulate.

11. Proiect de hotirflre privind aprobarea raportului de evaluare pe anul 2016 al
functionarului public de conducere d-na MELA MARIA-ELENA - secretar al
Primariei comunei Saniob, judetul Bihor.
12. Proiect de hotir6re privind aprobarea solicitlrii dr.Erdei Daniela-Simona de a
primi inconcesiune un spatiu cu destinatia de cabinet medical in satul Cenalos.
13. Proiect de hotarare privind aprobarea actelor aditionale de prelungire a
contractelor de inchiriere nr.14312001 si. nr.60312003 incheiate cu C.M.I.
Dr.Kabariti Nabil.
14. Alegerea presedintelui de sedinta.
Diverse :

1. Discutarea situa{iei privind salubrizarea in comuna Siniob.
2. Aducerea la cunostin{a consilierilor obligafia depunerii rapoartelor de

activitate pe anul2016 ;i a declara{iilor de avere qi interese

Dl.Zatyko Stefan Adalbert, presedintele de sedintd supune la vot proiectul de hotdr6re
privind ordinea de zi, adoptandu-se,Hotararea nr.l, cu 9 voturi pentru, 0 voturi impotriva si 0
abtineri .

La punctul doi din ordinea de zi, d-na secretar a pus la dispozitia consilierilor locali
procesul verbal al sedintei ordinare din 19.12.2016 pe care, presedintele de sedinta l-a supus
spre aprobarea Consiliului local .

Drept urnare procesul verbal a fost aprobat cu 9 voturi pentru, 0 impotrivd gi 0 ablineri,
adoptandu-se Hotararea nr.2.

La punctul trei din ordinea de zi, Proiect de hotarare privind aprobarea contului
de incheiere a exerci{iului bugetar al comunei Saniob pe trimestrul IV, anul2016, d-l
primar prezinta expunerea de motive si proiectul de hotarare.

Dl.Zatyko Stefan Adalbert, presedintele de sedinld, aratd, cd materialul a fost studiat in
sedinta comisiei de specialitate, se cpnstatl ci avem o sum6 din excedent cu care putem incepe
anul qi pe care ii putem gospoddri, presupun c[ la secfiunea dezvoltare.

Dl primar confirmd lutilizarea sumei la secfiunea dezvoltare, in special contribulia proprie
la investilia - canalizarc

Dl Ungur Ioan, intreabd dacd din aceqti bani se pot utiliza o parte qi pentru reabilitarea
cdminului cultural din Cenaloq.

Dl primar aratd cd, pregdtim bugetul inifial pentru acest an, unde se poate cuprinde
cheltuieli pentru diverse probleme ale comunei, reparafii cl6diri, investilii, etc. Aqteptlm sd fie
aprobat bugetul de stat, pentru ca sd putem aproba qi bugetul local.

dl. Preqedinte supune la vot proiectul de hot6rdre, punctul trei al ordinii de zi, adoptandu-
se Hotararea nr.3, cu 9 voturi pentru, 0 voturi impotriva si 0 abtineri .

i1
La punctul patru din ordinea de zi, Proiect de hotarare privind aderarea comunei

Sflniob la Asocia{ia Comunelor din Romf,nia, d-na secretar prezinta proiectul de hotarare ;i



raportul de specialitate Ei aratd, cd, acest proiect de hotdrdre se leagd de urmdtorul punct, cinci,
Proiect de hotirire privind insugirea Acordului de cooperare privind organizarea qi
exercitarea activitifii de audit public intern. Astfel; prirr aderarea comunei-la Asocialia
comunelor din Romdnia, avem posibilitatea sE asigurdm organizarea qi funcfionarea auditului
public intern in cadrul primdriei. Aoeasti mdsurd a fost impusa qi de Curtea de Conturi in urma
efectudrii controlului. Noi am avut, pdnd la sfhrqitul anului, asigurat serviciul de audit printr-un
contract de servicii de audit cu PFA, lucru care nu mai corespunde prevederilor legii.

Dl.Zatyko Stefan Adalbert, pr'esedintele de sedinld, aratd cd materialul a fost studiat in
cadrul sedinlei comisiilor qi invita la discutii, dar nu se inscrie nimeni.

DlZatyko Stefan Adalbert, presedintele de sedinld, propune supunerea la vot a
proiectelor de hotdrdre, punctul patru si cinci din ordinea de zi, adoptandu-se Hotarare a nr.4
si Hotararea np.5, cu 9 voturi pentru, 0 voturi impotriva si 0 abtineri .

' Lapunctul sase, Proiect de hotarare privind aprobarea structurii 
".t"t.i 

scolare la
nivelul UAT Saniob pentru anul scolar 2017-2018, d-na secretar aratd cdreteaua scolara
este nemodificata fata de anii anteriori, asa cum este prezerrtatsi in proiectul de hotarare,
pentru care avem si avizul conform al Inspectoratului scolar Bihor.

Dl.Zatyko Stgfan Adalbert, presedintele de sedinld, supune la vot proiectul de hotdrdre,
punctui sase al ordinii de zi, adoptandu-se Hotara."u o".6, cu 9 voiuri pentru, 0 voturi
impotriva si 0 abtineri .

La punctul qapte, Proiect de hotarare privind aprobarea planului de acfiuni qi
lucriri de interes local pentru persoanele apte de munca din familiile beneficiare de venit
minim garantat pentru anul2LlTrdJ referent social prezintd,proiectul de hotdrdre si raportul
de specialitate, precum si anexa la proiect .

Dl.zatyko Stefan Adalbert, presedintele de sedin!6, invit6 la discuJii.
Nu se inscrie nimeni.
Dl.Zatyko Stefan Adalbert, presedintele de sedinJd, supune la vot proiectul de hotdrAre,

punctul sapte al ordinii de zi, adoptandu-se Hotararea ni.7, cu 9 voiuri pentru, 0 voturi
impotriva si 0 abtineri

' La punctul opt, Proiect de hotarare privind aprobarea Planului Anual de
Ac(iune pentru anul2017 in domeniul administrarii si organizarii serviciilor sociale la
nivelul compartimentului de asistenta sociala din cadrul primariei comunei Saniob, dl
referent socjal, Braun Ioan prezinta raportul de speciaiitate la proiectul de hotarare.

in wmap\ezentdrii, dl Zatyko Stefan Adalbert solicita dlui referent saprecizeze mai
exact, care sunt conditiile pentru ca o persoana sa poata beneficia de anumite ajutoare sociale.

Dl referent Braun Ioan, arata care sunt conditiile si documentele nicesare pentru ca
o persoana sa poata beneficia de ajutor social.

Dl primar arata ca, anul trecut au fost raportate 24 de dosare, iar anul acesta sunt
doar 8 dosare. Acest lucru se datoreazafaptului ca mare parte dintre asistatii sociali au gasit loc
de munca, unii au plecat chiar in Ungaria sa lucreze.

Dl Kiss Stefan arata ca, din cate stie, si zilierii care sunt inregistrati in registrul
zilierilor pot beneficia de ajutor social.

Dl referent atata ca este adevarat, ei pot beneficia de ajutor so.pial si in functie de
sumele declarate, acestea se scad din sumele acordate ca ajutor. :
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Dl.Zatyko Stefan Adalbert, presedintele de sedin{[, supune la vot proiectul de hotdrAre,
punctul opt al .ordinii de zi, adoptandu-se Hotararea nr.8, cu 9 voturi pentru, 0 voturi
impotriva si 0 abtineri .

La punctul noua din ordinea de zi, Proiect de hotarare privind majorarea
contribu{iei stabilitl in Protocolul de colaborare intre Comuna Sanioh qi Funda{ia
Creqtini Diakonia, dl primar prezrnta solicitarea fundatiei, care dupa o colaborare de 3 ani
impune o majorare a contributiei primariilor implicate in proiectul respectiv si arata ca in urma
solicitarii fundatiei, primaria a cerut o nota de fundamentare a majorarii contributiei de la 800
la 1500 lei, pe baza cheltuielilor, pentru a putea fi prezentat in Consiliul local. Din discutiile
telefonice, am aflat ca suntem singura primarie care pana acum nu a majorat contributia, restul
primariilor implicate in proiect deja platesc contributia majorata, incepand cu septembrie 2016,
fara hotarare de Consiliu local, ceea ce noi nu am facut.

dl Zatyko Stefan, arata ca din expunerea de motive nu reiese de ce servicii beneficiem
si care sunt cheltuielile.

Dl primar arata ca aceste aspecte sunt mentionate in nota de fundamentare intocmita de
Fundatia Diakonia, de unde reiese ca pentru un grup de 24 copii se ofera servicii de after
school, meditatii si o masa. In continuare, doreste sa se ia la cunostinta ca postul nu a fost
infiintat pentru cumnata lui, dupa cum se stie ca ealureaza acolo, deoarece doamna pedagog s-
a angajat mai tarziu pentru ca nu au fost persoane interesate, mai mult si in prezent se cauta o
ingrijitaoare pentru 5 ore si nu se ofera nimeni.

Dl.Zatyko Stefan Adalbert, presedintele de sedintS, considera ca acest proiect trebuie
sustinut in continuare, este benefic pentru a ajuta si integra copiii romi si supune la vot
proiectul de hotdrdre, punctul noua al ordinii de zi, adoptandu-se Hotararea nr.9, cu 9 voturi
pentru, 0 voturi impotriva si 0 abtineri .

La punctul zece din ordinea de zi, Proiect de hotarare privind aprobarea amplaslrii
sta(iilor de autobus pentru imbarcarea/debarcarea persoanelor prin curse publice
regulate si curse special regulate, dl. Primar arata ca, anul trecut s-a pus un accent mare pe
situatia statiilor de autobus care la nivel local nu sunt avizate si pentru asta, noi, primarii am
fost convocati de catre Consiliul Judetean la o sedinta in loc.Marghita, unde au fost prezenti si
de la politia rutiera si de la drumuri nationale si unde ni s-a explicat ce obligatii au primariile si
ce documentatii trebuie sa intocmim pentru ca statiile sa fie avizate.In concluzie, trebuie sa

infiintam statii de autobus separate pentru fiecare categorie de transport, curse publice regulate
si curse special regulate. Am iesit la fata locului, cu dl viceprimar si cu dl topograf si arn
identificat locatiile asa cum puteti vedea si pe schitele cadastrale intocmite.

D-l Zatyko Stefan Adalbert, intreaba cine finanteaza aceste statii de autobus ?

Dl primar arata ca, momentan suntem la primul pas, de a aproba locul amplasarii
statiilor de autobus, inca nu stiu exact cum vor fi finantate, dar pana sa fie avizate mai avem
multe documente de intocmit.

D-na secretx, arata ca, daca conform legii, obligatia infiintarii statiilor apartine
Consiliului local, inseamna ca si finantarea se face din bugetul local.

D-l Zatyko Stefan Adalbert, arata ca, in principiu, a inteles despre ce vorba si nu
intelege de ce avem nevoie de atatea statii de autobus, de-a lungul satului numai statii de
autobus.

Dl primhr arata, conform legii, este necesar sa se amplaseze statii 3i dus si intors, dar si
acestea sa fie dublate ca lungime pentru cele doua tipuri de curse, iar unde nu am gasit loc
suficient, am identificat loc in alta p.arte.
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D-l Zatyko Stefan Adalbert, arata canu s-a raspuns la intrebare, el intreband de ce
avem nevoie de atatea statii.

Dl primar arata ca, pe langa'autobusele de transport public regulat mai sunt si autobuse
cu conventie care transporta muncitori de la fabrici. Si pentru oamenii din comuna noastra care
beneficiaza de acest transport, consider ca merita sa poata fi debarcati fara probleme in
localitate.

Dl Zatyko Jacint, arata ca din perspectiva Consiliului Judetean, trebuie sa fie statii
pentru curse regulate puse la punct. Atat pentru Ciuhbi, Saniob cat si pentru Cenalos, unde dl
Ungur confirma ca are licenta de transport, trebuie avizate statiile pentru curse iegulate, iar cu
conventiile trebuie sa se termine. Aceste curse speciale vor fi acordate, se spune, tot firmelor
de transport cu licenta.

In concluzie, dl Zatyko Stefan Adalbert propune ca proiectul de hotarare sa fie
reanalizat si amanat pentru sedinta urmatoare, aspect aprobat de toti consilierii.

La punctul unsprezece din ordinea de zi, Proiect de hotlrire privind aprobarea
raportului de evaluare pe anul 2016 al functionarului public de conducere d-na MELA

.MARTA-ELENA - secretar al Primariei comunei Saniob, judetul Bihor,
Dl.Zatyko Stefan Adalbert, presedintele de sedintd, invitd la discutii.
Nu se inscrie nimeni.
Dl.Zatvko Stefan Adalbert, presedintele de sedinld, arata ca, raportul de evaluare a fost

studiat, sunt de acord cu nota propusa si supune la vot proiectul de hotdrdre, punctul unspezece
al ordinii de zi, adoptandu-se Hotararea nr.l0, cu 9 voturi pentru, 0 voturi impotriva si 0
abtineri

La punctul doisprezece si treisprezece din ordinea de zi, Proiect de hotlrire privind
aprobarea solicitirii dr.Erdei Daniela-simona de a primi in concesiune un spatiu cu
destinatia de cabinet medical in satul Cenalos si Proiect de hotarare privind aprobarea
actelor aditionale de prelungire a contractelor de inchiriere nr.14312001 si nr.603/2003
incheiate cu C.M.I. Dr.Kabariti Nabil, dl presedinte de sedintaarata ca acestea nu au fost
avizate in sedinta Comisiei de specialitate si pentru ca exista o situatie conflictuala cu privire la
cei doi medici mentionati, propune ca amandoua proiectele de hotarari sa fie amanate pentru
sedinta urmatoare. Drept pentru care, solicita dlui dr.faUariti Nabil sa incerce sa discute cu dna
doctor Erdei si sa ajunga la o intelegere pe cile sa o comunice si Consiliului local pentru a sti
cum sa poata veni in sprijinul amandurora. La momentul actual, avand in vedere si discutiile
avute cu dna dr. Erdei, consiliul local este pus intr-o situatie dificila.

Dl dr. Kabariti Nabil, arata ca el a practicat medicina de familie in comuna aceasta de
aproape 20 de ani si arata efortul pe care l-a depus de-a lungul timpului pentru a amenaja
spatiile respective, pentru a fi autorizat conform legii si'pentru a avea conditii pentru ou-.ri.
Mai arata ca dansul fuhctioneazalegal, avand sediu si punct de lucru stabil, nu a dorit sa faca
necazuri altor persoane care stie ca functioneaza in cabinet-punct de lucru nelegal. Conform
normelor, intr-o localitate cu populatie sub 2000 de locuitori, nu poate functiona si nu va fi
avizat decat un singur cabinet medical.

Dl primar intervine si arata cb multi ani de zile dl Kabariti a beneficiat de o chirie foarte
mica, pe care nu a platit-o ani de zile. Mai mult, cand Curtea de Conturi a impus caare de platit
si taxa de cladire, dl doctor ne-a dat in instanta, litigiu pe care noi l-am castigat. In anul i015,
cand am verificat cabinetul de la Cenalos, am constatat ca erataiat de la curent pentru neplata
facturii. In continuare, atrag atentia domnilor consilieri ca ei nu voteazanici pentru un midic,
nici pentru celalalt, ei trebuie sa se gandeasca la binele oamenilor care i-au ales.



Dl.Zatyko Stefan Adalbert, presedintele de

propune trecerda la punctul patrusprezece, alegerea
care invita la propuneri.

DlZatyko Jacint, propune pe dl Erdei Jozsef.

sedin!6, multumeste pentru discutii si
presedintelui de sedinta, drept pentru

dl. Erdei.Danut, propune pe dl Ungur Andrei Ioan.
In unna supunerii la vot, cu 8 voturi pentru, este ales presedinte de sedinta pentru

urmatoarele trei luni, dl Erdei Jozsef.

Diverse

l. Discutarea situafiei privind salubrizarea in comuna Sflniob.
Dl primar prezinta situatia din ultimul timp si arata ca, la licitatiile din luna

decembrie si luna ianuarie nu s-a prezentat nici un operator de salubrizare. In urma discutiilor
la nivel de judet, am aflat ca se asteapta o regionalizare, urmand ca licitatiile sa fie la nivel de

judet. Intrebarea este, ca pana atunci ce se poate face? Avem o varianta, sa facem un contract
provizoriu, sa incasam noi banii si cand avem suma suficienta, atunci sa platim factura. Stim
ca, atunci cand am avut o taxa de 2lei, am incasat cu greu 60Yo, ce credeti, ca daea ridicam la 6

lei, vom mai putea incasa macar atat? ln plus, costurile vor creste cu taxa de mediu,
'reprezentand 80 de lei/tona deseu. Nu stiu unde va-ti informat sau ce ati facut in domeniul

respectiv, dar in momentul de fata, eu nu reusesc sa gasesc o rezolvare si astept de la fiecare sa

gasiti o Solutie sau o propunere la aceasta problema.
dl. Zatyko Jacint, arata ca si alte comune, care au lucrat cu Bayon, in2014 au reusit

sa incheie contraci cu operatori de salubrizare.
dl. Primar arata, ca si la noi, incepand cu20l4 a fost scos la licitatie si, de atunci, au

mai fost cel putin 6 licitatii. Pregatim din nou materialul pentru scoatere la licitatie si astept sa

veniti cu propuneri sa vedem cu ce pret sa mai scoatem la licitatie, pentru ca nu gasim nici un
operator care sa fie interesat,

Dl.Zatyko Stefan Adalbert, in conditiile in care dl primar nu se descurca cu

problemele acestea, propune sa-si depuna demisia.
Dl primar arata ca,a incercat sa ia masuri cand a propus o taxa speciala de 5 lei, dar

pe care nu au votat-o.
Dl Zatyko Stefan Adalbert, arata ca aceea era o taxa ilegala, aprobata de Consiliul

anterior, cu care, ei, niciodata nu vor fi de accord
Dl primar arata ca,pentru sedinta urmatoare va pregati din nou materialul si daca nu

are nici o colaborare, il va pune in fata consilierilor asa cum va crede el ca e bine.

Dl.Zatyko Stefan Adalbert, presedintele de sedint6, invita dna secretar sa prezinte

punctul doi de la diverse.
Dna secretar aduce la ounostinta consilierilpr, obligatiile impuse de lege, ca la

inceput de an fiecare sa prezinte un raport de activitate pentru anul anterior, precum si

declaratiile de avere si de interese.
Dl.Zatyko Stefan Adalbert, presedintele de sedint6, invita consilierii sa prezinte la

diverse si alte probleme pe care le cunosc.
Dl Erdei Danut, arata ca sunt probleme cu unele becuri de la iluminatul public.

Cand vor fi schimbate?
Dl primar arata ca, problema a fost discutata cu firma de intretinere. Probabil din

cauza timpului rece nu au rezoLvat inca situati a, dar urmeaza sa fie rezolvala cat de curand.

Dl Kiss Stefan arata ca, in alte comune sunt montate becuri cu led, de ce nu sunt si

6



la noi?
Dl primar aratac4 o parte din becuri, care au fost dgja schimbate, sunt led, urmeaza

ca pe masura qe vor fi inlocuite, sa fie puse becuri LED.'Avem deja vreo trei oferte, si la
intocmirea bugetului de anul acesta, vom tine cont si de acest aspect.

Alte probleme, nu s-au mai discutat.

D-l Zatyko Stefan Adalbert - presedintele de sedinta:
- Declar sedinta incheiata. Va multumesc!

Drept pentru care s-a incheiat prezenful proces verbal.

PRESEDINTE DE SEDINTA
*

SECRETAR
MEIA MARU-EL,ENA

.,$,


